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Naam: Marius Hagendoorn 
Adres: P.W.A Laan 57,3273AT Westmaas. 
 Datum: 6-6-2022 
Omschrijving van het besluit: Het komend jachtseizoen niet openen van de jacht op konijn (landelijk) 
en hazen in (in Groningen, Limburg en Utrecht). 
 
Hierbij maak ik bezwaar tegen het voornemen van de minister om de jacht op konijn en haas in 
bovengenoemde provincies te sluiten omdat dit buiten proportioneel is. De jagers doen niet alleen 
aan afschot, maar beheren/verzorgen hun jachtveld. Het is niet alleen maar het afschot, het gaat om 
veel meer zoals het aanleggen van akkerranden, schadebestrijding, predatiebeheer, plaatsen van 
broedkorven en het zoeken naar wild in voorzorg voor de maaidood. Het zorgvuldig benutten van 
een haas hoort hierbij, er is ons geleerd om altijd een redelijke wildstand te handhaven en te 
bevorderen.  
 
Ik ben zelf beroepsmatig faunabeheerder op een landgoed in Zuid-Holland, hier zie ik dagelijks wat er 
met de natuur en daarbij horende dieren gebeurt. Ik hou mij veel bezig met weidevogelbeheer en 
schadebestrijding. Het valt mij op dat ervan uit wordt gegaan dat de populatie haas en konijn daalt 
door de jagers, dit is zeker niet waar. Waar ik vroeger veel hazen en konijnen zag, zie je dat deze 
populaties jaarlijks iets verschillen. Het ene jaar komen er wat meer groot met een droog voorjaar en 
het andere jaar wat minder door nattigheid maar het blijft altijd rond hetzelfde niveau. Jagers 
proberen niet alle hazen te schieten wij proberen juist voor de stand te zorgen zodat wij de komende 
jaren gerust nog een haas en konijn kunnen oogsten in het veld. 
 
Er moet gerealiseerd worden dat Nederland de beste natuurlijke wildstand heeft van Europa, dit is te 
danken aan de jagers. De zorgen, maatregelen en uren die jagers erin steken is vele malen meer dan 
andere jagers doen in Europa.  
 
Er is vervolgens het werk dat er jaarlijks in het veld wordt gedaan zoals; akkerranden aanleggen, 
plaatsen van broedkorven, predatiebeheer, schadebestrijding en het zoeken van wild voor de 
maaiende boer uit met warmtebeelddrones. Het gaat op een 40 uur durende werkweek lijken maar 
je doet het graag voor het veld en het wild wat hier profijt van heeft. Deze maatregelen doen niet 
alleen het konijn en haas goed, wij zien steeds meer weidevogels terugkomen en zien de eerste 
reeën komen in ons veld.  
 
 Hierbuiten vallen nog dat wij als jagers de populaties aan het monitoren zijn in het veld met behulp 
van tellingen, deze worden gedaan in opdracht van de WBE om zo in grotere lijnen de stand van een 
gebied te kunnen bepalen. De uren die ik hiervoor vrijmaak ben ik ook bereid te blijven vrijmaken 
mits er wat met deze tellingen wordt gedaan. Deze tellingen doen wij dan ook met ondersteuning 
van warmtebeeld, deze geven een veel betere indicatie van de populatie. Een konijn en haas zijn 
immers nachtdieren en dus veel meer actief in de late uurtjes. 
 
De samenwerking met de boeren is bij ons erg goed, wij hebben bijna dagelijks contact over 
werkzaamheden die de boer gaat uitvoeren of waarnemingen die de boer heeft gedaan. Als er een 
boer een perceel gras gaat maaien meldt hij dit bij ons, vervolgens gaan wij voor de boer uit met een 
warmtebeeld drone en zoeken wij zo de percelen af voor nesten, jonge haasjes en reekalfjes. Door 
deze samenwerking zien wij steeds meer boeren die meedenken, dit heeft een positieve invloed op 
de populaties van haas en konijn in het gebied. Het zou zonde zijn om deze samenwerking op het 
spel te zetten en welke gevolgen dit heeft voor andere wildpopulaties. 
 



Graag zou ik u willen vragen om nog is goed te kijken naar het de samenwerkingen binnen de 
provinciale beleidsuitvoering van het faunabeleid. 
 


